

ISSN 2095-6274
CN 10-1158/R

中华灾害救援医学[®]

ISSN 2095-6274



中华灾害救援医学

CHINESE JOURNAL OF DISASTER MEDICINE

月刊 2013年12月创刊 第9卷 第4期 2021年4月出版

主 管

中国人民解放军总医院

主 办

中华灾害救援医学编辑部

主 编

郑静晨

编 辑

中华灾害救援医学编辑部

北京市海淀区永定路69号

邮编: 100039

电话: 010-57976951

E-mail: cjdm2013@sina.com

网址: wjcdm.cbpt.cnki.net

编辑部主任

李晓雪

印 刷

北京新视觉印刷有限公司

国外发行

中国国际图书贸易集团有限公司

(北京399信箱, 100048)

代号: M9115

邮 购

中华灾害救援医学编辑部

北京市海淀区永定路69号

邮编: 100039

电话: 010-57976951

传真: 010-57976103

定 价

每期: 15元 全年: 180元

中国标准连续出版物号

ISSN 2095-6274

CN 10-1158/R

版权归中华灾害救援医学编辑部所有

本刊刊出的文章除特别声明外, 不代表主办单位和本刊编委会的观点。本刊所有文字、图片未经许可, 不得加印、盗版, 不得用于商业用途, 违者将追究其法律责任。本刊如有印刷质量问题, 请与本刊编辑部联系调换。

目 次

论 著

- 急诊经皮冠状动脉介入手术冠脉内应用硝普钠与替罗非班治疗老年急性心肌梗死效果及影响因素分析 901
魏 华, 兀 巍, 刘瑾春, 董越娟, 魏 楠
- 低容量性自体储血在肝脏切除术中的应用 906
李佳蓓, 曾思思, 王 娜, 高露月, 汪芳俊
- 新冠病人心肾损害机制及监测处理 910
刘 洋
- 院前急救护理路径在急性心肌梗死中的救治效果分析 914
任春花
- 智能拓展车载方舱医院灾害救援卫生防疫工作的做法与体会 918
李美妮, 邢海燕, 刘 静, 李 蓉
- 急诊科医疗人员灾难处置能力的评估研究 921
姬忠良, 卢开林, 韩 伟
- 品质管理在迅速整建制接管新型冠状病毒肺炎病区中的应用 925
刘 姣, 张国虹, 王晓凝, 谢仙萍, 张晓红, 张 燕, 李东倩
- 门诊护士自我控制能力综合培训干预效果研究 929
牛松乐, 张淑杰, 杨明琦, 孟 萍, 李英丽
- 援鄂医护人员急性应激反应的潜在剖面分析 932
纪荣建, 王仁秀, 张 岚, 刘 敏, 杜 宁, 张文君, 贾万顺, 许翠萍
- ### 专题论述
- 严肃游戏在外军战术战伤救治模拟训练的应用和思考 940
郭 栋, 黎檀实, 何伟华, 潘 菲, 鱼 敏, 张 戎

热环境对军队战斗力的影响及热致疾病防治策略	946
高金卯, 张水宽, 谢晓莉	
突发疫情下应急志愿服务的功能定位及其发展策略探析	950
师梦丽, 梁 超, 郝艳华	

实践经验

国家突发中毒事件卫生应急移动处置中心建设经验探讨	954
孟 冲, 王佃国, 商德亚, 王 娟	

案例报道

胸部碾压伤致 Stanford A 型夹层一例	959
杨 宁, 王小峰, 姚 远	

执行责任编辑及编审组成员 李晓雪 赵中辛 邹圣强 姚 玲 姚 远
 本期责任编辑 徐超颖
 本期责任校对 徐超颖 南 杰
 英文责任审校 南 杰
 本期责任排版 徐超颖

CHINESE JOURNAL OF DISASTER MEDICINE

Monthly Established in December 2013 Vol.9 No.4 April, 2021

Supervising Institute

Chinese People's Liberation
Army General Hospital

Sponsor

Editorial Office of Chinese Journal of
Disaster Medicine

Editor-in-Chief

ZHENG Jingchen

Editing and Order

Editorial Office of Chinese Journal of
Disaster Medicine
69 Yongding Road, Haidian District,
Beijing 100039, P.R. China
Tel: 010-57976951
E-mail: cjdm2013@sina.com
wjcdm.cbpt.cnki.net

Director of Editorial Department

LI Xiaoxue

Printing

Beijing New Vision Printing Co., Ltd

Overseas Distributor

China International Book Trading Corporation
P. O. Box 399, Beijing, China

Code NO. M9115

Price

¥15.00

Periodical Registration

ISSN 2095-6274
CN 10-1158/R

Copyright by Editorial Office of Chinese Journal of Disaster Medicine

All articles published represent the opinions of the authors, do not reflect the official policy of the Logistics Department of PAP or the General Hospital of PAP, unless this is clearly specified. No part of this publication may be reproduced, in any form or by any means, electronic, photocopying, or without permission. If found to be in contravention, he or she shall be investigated and dealt with according to the law.

CONTENTS IN BRIEF

ORIGINAL ARTICLES

- Therapeutic effects and influencing factors analysis of Sodium Nitroprusside (SNP) and Tirofiban in elderly Acute Myocardial Infarction(AMI) patients undergoing emergency Percutaneous Coronary Intervention(PCI)...** 901
WEI Hua, WU Wei, LIU Jinchun, Dong Yuejuan, WEI Nan
- Application of low volume autologous blood storage in hepatectomy ...** 906
LI Jiabei, ZENG Sisi, WANG Na, GAO Luyue, WANG Fangjun
- Mechanism and monitoring of cardiac and renal damage in patients with COVID-19** 910
LIU Yang
- Analysis of the effect of pre hospital emergency nursing pathway in the treatment of acute myocardial infarction** 914
REN Chunhua
- The practice and experience of disaster relief and epidemic prevention in smart scalable vehicle-mounted makeshift hospitals** 918
LI Meini, XING Haiyan, LIU Jing, LI Rong
- Assessment study on disaster management capabilities among Emergency Department personnel** 921
JI Zhongliang, LU Kailin, HAN Wei
- The application of quality management in the rapid reorganizing and taking over the disease area of the novel coronavirus pneumonia(COVID-19)** 925
LIU Jiao, ZHANG Guohong, WANG Xiaoning, XIE Xianping, ZHANG Xiaohong, ZHANG Yan, LI Dongqian
- Study on intervention effect of comprehensive training of self-control ability for out-patient nurses** 929

NIU Songle, ZHANG Shujie, YANG Mingqi, MENG Ping, LI Yingli

Latent profile analysis of acute stress response of the medics aiding Hubei province 932

JI Rongjian, WANG Renxiu, ZHANG Lan, LIU Min, DU Ning, ZHANG Wenjun, JIA Wanshun, XU Cuiping

MONOGRAPH

Application and Thinking of Serious Games in the Tactical Combat Casualty Care Simulation Training of Foreign

Army 940

GUO Dong, LI Tanshi, HE Weihua, PAN Fei, YU Min, ZHANG Rong

Influence of thermal environment on combat effectiveness and the strategies to the prevention and treatment of heat

illness 946

GAO Jinmao, ZHANG Shuikuan, XIE Xiaoli

Study on the Functional Positioning and Development Strategy of Emergency Volunteering in Epidemic Emergencies... 950

SHI Mengli, LIANG Chao, HAO Yanhua

PRACTICAL EXPERIENCE

Discussion and review on the construction of the National Health Emergency Mobile Disposal Center for Sudden

Poisoning Incidents 954

MENG Chong, WANG Dianguo, SHANG Deya, WANG Juan

Executive members of editorial board and reviewing group

LI Xiaoxue ZHAO Zhongxin ZOU Shengqiang YAO Ling YAO Yuan

Responsible editor *XU Chaoying*

Responsible proof-reader *XU Chaoying NAN Jie*

Responsible examiner for English *NAN Jie*

Computer typesetter *XU Chaoying*